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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Călin Ciupleu, Lucia-
Maria Costin, Iuliana Chereji și Marcus Nicolas Scurt, în numele comunităţii 
Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi 
bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE

O, Cuvinte al lui Dumnezeu… Te iubesc. Tu mă atragi. Tu ai venit pe pământ 
pribeag, ai vrut să suferi şi să mori, pentru a ridica sufl etele noastre până în sânul 
Preasfi ntei Treimi. Ridicându-te spre lumina de nepătruns în care ai locuit, ai vrut 
să rămâi în această vale de lacrimi, ascuns sub chipul pâinii…Tu vrei să mă hrăneşti 
cu dumnezeirea Ta, pe mine, o făptură sărmană care ar fi  fost nimic dacă privirea Ta 
dumnezeiască nu m-ar fi  înzestrat cu darul vieţii.

O Isuse! Tu ne-ai iubit cu o nespusă nobleţe… iar în semn de recunoştinţă 
faţă de generozitatea Ta, fi e ca inima mea să nu se despartă niciodată de Tine, iar 
încrederea să-mi fi e neclintită. Amin.

INVITAȚIE

Episcopia Română Unită cu Roma, Greco-Catolică de Oradea,
vă invită la 

Festivalul Coral Frnacisc Hubic
ediția a XIII-a

sâmbătă, 21 octombrie 2023, ora 18.00 la Catedrala Greco-Catolică ”Sfântul Ni-
coale”, Oradea. Vor participa:
Corul Liceului Greco-Catolic ”Iuliu Maniu” ORADEA, dirijor: Nicoleta Țâmpu;
Corul Voces - dirijor Ovidiu Iloc;
Corul Facultății de Muzică Oradea - dirijor Carmen Rus;
Corul Buna Vestire-Francisc Hubic - dirijor Radyu Mureșan;
Corurile reunite ale Filarmonicii de Stat Oradea și a Operei Naționale din Cluj - 
dirijor Corneliu Felecan.



Vrei să fi i tu?

Iată o parabolă despre vremurile noastre. Suntem într-o perioadă a istori-
ei în care lucrurile par să se destrame pe zi ce trece. În lume, veștile de războaie 
și de crize nu mai sunt la news-alert. În Biserică, domnește senzația că nu mai 
e cum era odată: oamenii se îndepărtează de Dumnezeu, familiile sunt tot mai 
fragile, tinerii, interesați de cu totul alte lucruri decât principiile care odată erau 
considerate cardinale într-o societate. Într-un astfel de context, cu totul diferit 
de cel din Palestina, în care Isus propovăduia acum 2000 de ani, parabola Se-
mănătorului pare a fi  mai actuală ca oricând.  Cât de reconfortant e totuși, să știi 
că pentru Dumnezeu nimic nu e nou sub soare! Din sămânța pe care o aruncă 
în sufl etele noastre și în lumea în care trăim, știe foarte bine că mare parte se 
pierde. Știe dintotdeauna că vor fi  oameni care au alte bucurii, alte interese și 
oameni pe care frica și grijile acestei lumi îi mână de colo-colo. În toți aceștia, 
Cuvântul lui Dumnezeu, cu toată fecunditatea lui roditoare de bucurie, de pace 
și de seninătate, este destinat să moară împreună cu toate darurile sale.

Exista în schimb oameni care fac spațiu în sufl etul lor Cuvântului vieții, 
iar în ei acesta rodește însutit, cât pentru toți ceilalți la un loc. Într-o lume biciu-
ită de teroarea nazistă, au existat oameni ca Maximilian Kolbe sau ca Edith Ste-
in, care au rodit bogat, în timp ce în jurul lor totul era piatră. În timpul prigoanei 
comuniste, au trăit oameni ca episcopul Valeriu Traian Frențiu și cei împreună 
cu dânsul, care în mijlocul spinilor și al pustiirii, au făcut să rodească Cuvântul 
lui Dumnezeu în viața lor.

Isus rostește la sfârșitul parabolei o invitație interesantă: cine are urechi 
de auzit să audă! La o primă lectură, ni s-ar părea ceva evident. Dar de câte ori 
auzim și noi fără să ascultăm? De câte ori nu există o corespondență între ceea 
ce auzim și ceea ce trăim? Cu Dumnezeu sau cu oamenii, avem un fel de ba-
rieră interioară redată atât de plastic de expresia populară: „a intra pe o ureche 
și a ieși pe cealaltă”, simtomul unei totale lipse de interes și al unei delimitări 
interioare între minte și inimă. Ascultarea de care vorbește Isus este în schimb o 
conformare la Cuvântul lui Dumnezeu, ce devine far, principiu și călăuză înspre 
plinătatea vieții.

Adevărata provocare a parabolei de astăzi nu o reprezinta sămânța pier-
dută, ci o simplă intrebare, ce ne privește pe fi ecare dintre noi: vrei să fi i tu 
pământul bun în care Cuvântul lui Dumnezeu să rodească?

PS Claudiu,  Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


